



التقرير السنوي

ANNUAL REPORT

2023





CONTENTS

المحتويات

◀ About this report	▶ عن هذا التقرير
◀ Our Message	▶ رسالة مؤسسة هورايزون للتنمية
◀ About Horizon Foundation for Development	▶ عن مؤسسة هورايزون للتنمية
◀ Summary of the humanitarian situation in Yemen during the year 2023	▶ ملخص الوضع الإنساني في اليمن خلال العام 2023
◀ The main sectors in which Horizon Foundation for Development worked in during the year 2023	▶ القطاعات الرئيسية التي عملت فيها مؤسسة هورايزون للتنمية خلال العام 2023
◀ Summary of Horizon Foundation for Development's Humanitarian Response in 2023	▶ ملخص عن الاستجابة الإنسانية لمؤسسة هورايزون للتنمية للعام 2023
◀ Food Security Interventions	▶ تدخلات الأمن الغذائي
◀ Interventions to support the resilience of vulnerable groups in Yemen	▶ تدخلات دعم صمود الفئات الضعيفة في اليمن من خلال التدريب وتوزيع المشاريع الصغيرة
◀ Health Interventions	▶ التدخلات الصحية
◀ Water and Sanitation Interventions:	▶ تدخلات المياه والإصحاح البيئي
◀ Treating Malnutrition Interventions	▶ تدخلات معالجة سوء التغذية
◀ Shelter and Non-Food Items Interventions	▶ تدخلات اللبواء و المواد غير الغذائية
◀ Protection Interventions	▶ تدخلات الحماية
◀ Education Interventions	▶ تدخلات التعليم
◀ Donors and Partners	▶ المانحون والشركاء





عن هذا التقرير

ABOUT THIS REPORT

سيتناول التقرير السنوي نظرة عامة عن المشاريع التي نفذتها مؤسسة هورايزون للتنمية من يناير 2023 حتى ديسمبر 2023.

سيغطي هذا التقرير مشاريع وأنشطة المؤسسة بشكل موجز خلال العام 2023.

This annual report will provide an overview of the projects implemented by Horizon Foundation for Development from January 2023 to December 2023.

The report will cover the projects and activities of the Foundation briefly throughout the year 2023

A group of children and a man in winter clothing waving their hands. The children are wearing various winter hats and jackets, and the man is wearing a blue shirt and a dark vest. They are all smiling and waving their hands.

رسالة المؤسسة

OUR MESSAGE

YAHIA M KUDAISH
CEO

يحيى محمد كديش
الرئيس التنفيذي

After more than 8 years, the prolonged conflict in Yemen has led to one of the worst humanitarian crises in the world, with over 20 million Yemenis in need of assistance and suffering from food shortages, lack of healthcare, and deteriorating infrastructure.

The food security situation and acute malnutrition in Yemen have further deteriorated, with 17.4 million people in urgent need of assistance. This includes 2.2 million children under the age of five, and over a million pregnant and lactating women suffering from acute malnutrition. These numbers could escalate further in the absence of food security.

Despite these challenges and the global economic regression due to the war in Europe and decline donor's support to the emergency humanitarian operations, Horizon Foundation for Development remains committed to delivering humanitarian and developmental services. Their focus is on enhancing food security, improving livelihoods, and supporting local communities to build resilience, withstand crises, and recover from their effects.

Furthermore, Horizon Foundation for Development seeks to enhance partnerships and coordinate efforts among various entities, including the government, international organizations, and United Nations agencies. Their aim is to mitigate the humanitarian crisis and its impacts, strengthen capacities to overcome it, taking into account the global, regional, and national dimensions of risk management, and provide more sustainable solutions. They also strive to explore opportunities for development and peacebuilding.

بعد أكثر من 8 سنوات، أدى النزاع الذي طال أمده في اليمن إلى إحدى أكبر الأزمات الإنسانية في العالم، حيث يحتاج أكثر من 20 مليون يمني إلى المساعدة ويعانون من نقص الغذاء والرعاية الصحية والبنية التحتية.

إن وضع الأمن الغذائي وسوء التغذية الحاد في اليمن قد تدهور بشكل أكبر في وجود 17.4 مليون شخص بحاجة إلى مساعدة فورية، حيث يعاني 2.2 مليون طفل دون الخامسة، وأكثر من مليون امرأة حامل ومرضع من سوء التغذية الحاد، وهو رقم يمكن أن يتضاعف مع انعدام الأمن الغذائي.

وأمام هذه التحديات وإضافة إلى الانكماش الاقتصادي العالمي نتيجة للحرب في أوروبا، وتراجع حجم مساعدات المانحين إلى اليمن بنسب كبيرة، تستمر مؤسسة هورايزون للتنمية في تقديم خدمات إنسانية طارئة و تنموية في الامن الغذائي و المياه والاصحاح البيئي والايواء وتحسين سبل كسب العيش من اجل دعم المجتمعات المحلية وبناء قدراتها على الصمود في وجه الازمات والتعافي من آثارها.

كما تسعى مؤسسة هورايزون للتنمية الى تعزيز الشراكات وتنسيق الجهود بين مختلف الجهات من الحكومة والمنظمات الدولية ووكالات الأمم المتحدة للعمل على تخفيف الازمة الإنسانية واثارها وتعزيز القدرات على التغلب عليها مع مراعاة الابعاد العالمية والإقليمية والوطنية لإدارة المخاطر وتقديم حلول أكثر استدامة والبحث عن فرص من اجل التنمية وبناء السلام.

رؤيتنا ► OUR VISION

تسعى مؤسسة هورايزون إلى خلق تغيير إيجابي في المجتمع من خلال مزج الجهود التنموية حيث تعمل على صهر خبرات كوادرها مع الشركاء والماتحين لأجل إيجاد أثر تنموي طويل المدى في الجمهورية اليمنية.

Horizon Foundation for Development strives to create positive change in society by blending developmental efforts. We work on integrating the expertise of our staff with partners and donors to achieve long-term developmental impact in the Republic of Yemen.

مهمتنا ► OUR MISSION

تعمل مؤسسة هورايزون على تحقيق التنمية الاقتصادية والاجتماعية المستدامة في اليمن، من خلال دعم المجتمعات الهشة والمهمشة والأقل حظًا، وتفعيل منظمات المجتمع المدني المحلية، وتشجيع المشاركة الديمقراطية، والاستعداد لمواجهة الكوارث.

Horizon Foundation for Development works towards achieving sustainable economic and social development in Yemen. We do this by supporting vulnerable, marginalized, and less fortunate communities, empowering local civil society organizations, promoting democratic participation, and building resilience to face disasters.



Horizon Foundation for Development is Yemeni development CBO registered in the Ministry of Social Affairs and Labor in Aden. It was founded in 2015 by a dedicated group of female and male youth committed to making a positive impact on the lives of those who have been affected by poverty and suffering. Horizon Foundation for Development has successfully delivered humanitarian aid and emergency services to tens of thousands of affected individuals and displaced people who have suffered from both natural and man-made disasters across governorates of Yemen during the year 2023. Horizon Foundation for Development stands out for its capacity to involve and empower youth, motivating them to actively engage in humanitarian work across different governorates. The foundation places a strong emphasis on promoting volunteerism in the humanitarian work.

مؤسسة هورايزون للتنمية هي مؤسسة يمنية تنموية مسجلة لدى وزارة الشؤون الاجتماعية والعمل - عدن . تأسست في العام 2015 عن طريق مجموعة من الشباب الذين تعاهدوا على إيجاد تغيير إيجابي في حياة أولئك الذين تمكن منهم الفقر والمعاناة. تمكنت مؤسسة هورايزون للتنمية من تقديم المساعدات الإنسانية وخدمات الطوارئ لعشرات الألوف من المتضررين والنازحين الذين عانوا من الكوارث الطبيعية وتلك من صنع الإنسان في مختلف محافظات اليمن خلال العام 2023 م. وقد تميزت مؤسسة هورايزون للتنمية بقدرتها على إشراك الشباب وإطلاق قدراتهم والهامهم للانخراط في العمل الإنساني في مختلف المحافظات مركزة على التطوع في مجال العمل الانساني.



بالتعاون من
الاتحاد الأوروبي

HORIZON
FOUNDATION

الشريك
المؤقت

NRC

المجلس الوطني
للأمن

مشروع سبل العيش

للمتضررين من النزاعات والكوارث

برنامج

تركيب
المنشآت من
المواد



OUR VALUES قيمنا ◀

المسؤولية
Responsibility



المساعدة
Assistance



التميز
Excellence



التطوع
Volunteerism



القيادة
Leadership



ملخص الوضع الإنساني في اليمن خلال العام 2023

SUMMARY OF THE HUMANITARIAN SITUATION IN YEMEN DURING THE YEAR 2023

أدى الصراع الدائر في اليمن إلى تعرض الملايين من اليمنيين إلى نقص حاد في الغذاء والمياه والخدمات الرعاية الصحية وقبل ان يندلع الصراع في اليمن في مارس 2015 كانت تصنف اليمن بأنها أحد أكثر البلدان العربية فقراً ومع نشوب هذا الصراع أدى إلى موجات نزوح هائلة والتعرض لخطر المجاعة وتفشي الأوبئة وانهيار اقتصادي حاد وبعد مرور ثمان سنوات من هذه الازمة اصبح ما يقارب 24 مليون شخصاً في اليمن إلى 80% من السكان بحاجة إلى مساعدات إنسانية تساعدهم على العيش.

The ongoing conflict in Yemen has resulted in millions of Yemenis experiencing severe shortages of food, water, and healthcare services. Prior to the outbreak of the conflict in March 2015, Yemen was already classified as one of the poorest Arab countries. However, with the onset of the conflict, Yemen witnessed massive waves of displacement, the risk of famine, the spread of epidemics, and a severe economic collapse. After eight years of this crisis, approximately 24 million people in Yemen, accounting for 80% of the population, are in need of humanitarian assistance to survive.



22.2
million

شخص بحاجة إلى عون إنساني
people in need of humanitarian assistance

2
million

النازحين
Internally Displaced Persons

16
million

الذين يحتاجون مساعدات في المياه والإصحاح البيئي
people in need of water and environmental
sanitation assistance

17.8
million

الذين يحتاجون مساعدات غذائية
people in need of food assistance

16.4
million

الذين يحتاجون رعاية صحية أساسية
people in need of basic healthcare

2.9
million

من الأطفال والنساء الحوامل والمرضعات مصابين بسوء تغذية حاد
children, pregnant and lactating women suffering
from acute malnutrition





MUSLIM CHARITY

YEMEN

www.muslimcharity.org.uk

WINTER

EMERGENCY

**WINTER PACK
DISTRIBUTION**

WITH THANKS TO:



TEAM





بتمويل من
الإتحاد الأوروبي



المجلس النرويجي
لللاجئين

HORIZON
FOUNDATION

صيانة
موبايل

Tool Kits - M
Maintenance

شروع

للمتضررين
الكوارث
تبية

FOOD SECURITY الأمن الغذائي

تهدف المؤسسة من خلال التدخلات التي نفذتها في قطاع الأمن الغذائي في التخفيف من حدة الجوع والمساهمة في تحقيق الأمن الغذائي لدى الفئات الأكثر ضعفاً والنازحين من خلال تحسين فرصهم للوصول على طعام الكافي كماً ونوعاً وتنوعاً.

Through its interventions in the field of food security, Horizon Foundation for Development aims to alleviate hunger and contribute to achieving food security among the most vulnerable groups and displaced individuals. This is achieved by enhancing their access to sufficient, nutritious, and diverse food.



SUPPORTING THE RESILIENCE OF VULNERABLE GROUPS دعم صمود الفئات الضعيفة

وتهدف المشاريع الى تعزيز الصمود و إيجاد حلول جذرية لمشاكل المجاعة وسوء التغذية ، حيث تركز مؤسسة هورايزون للتنمية بشدة على برنامج الأمن الغذائي وسبل العيش في كلا الجانبين ؛ حيث تعمل هورايزون على الاستجابة لحالات الطوارئ ثم إلى تمكين أصحاب المشاريع الصغيرة وصغار الصيادين والمزارعين والرعاة من زيادة الإنتاجية (بما في ذلك استعادة الإنتاج).

These projects aim to strengthen resilience and provide sustainable solutions to issues of famine and malnutrition. Horizon Foundation for Development strongly focuses on food security and livelihood programs on both sides. The foundation works initially on emergency response and then empowers small-scale project owners, and small-scale fishermen, farmers, and herders to increase productivity (including production recovery).



التعليم EDUCATION

نظراً لأن التعليم هو عنصر قوي من عناصر التعافي والتنمية وأحد أقوى القطاعات لتخفيف الفقر وتعافي الصحة والمساواة بين الجنسين والسلام والاستقرار في اليمن ، فقد بدأت هورايزون في اتخاذ خطوات جادة نحو تجديد نظام التعليم بشكل رئيسي ومباشر للنازحين الأطفال والفتيات والأطفال الأكثر ضعفاً في العديد من المناطق ذات الأولوية ، وضمان أن تظل المدارس مفتوحة وعاملة من خلال العديد من البرامج مثل توزيع الحفائب المدرسية وتقديم الحوافز للمعلمين.

Since education is a powerful element of recovery and development and one of the strongest tools for decreasing poverty and convalescing health, gender equality, peace, and stability in Yemen, HFD has begun to take serious steps towards renovating the education system mainly and directly for displaced children, girls and most vulnerable children across many prioritized areas in Yemen and ensure that schools remain open and operational through many programs as distributing school bags and providing incentives for teachers.



المياه والإصحاح البيئي (WASH) WATER, SANITATION AND HYGIENE (WASH)

يعد قطاع المياه والإصحاح البيئي من أهم البرامج التي تنفذها المؤسسة. و يركز هذا البرنامج على تقديم تدخلات تهدف إلى التخفيف من آثار شحة المياه عند الفئات الأشد ضعفاً وبالتالى التخفيف من انتشار الأمراض المنقولة عن طريق المياه الغير صالحة للشرب مثل الكوليرا.

The water and environmental sanitation sector is one of the most important programs implemented by Horizon Foundation for Development. This program focuses on providing interventions aimed at mitigating the effects of water scarcity on the most vulnerable groups, thereby reducing the spread of waterborne diseases such as cholera.



خدمات الرعاية الصحية HEALTHCARE SERVICES

أولت مؤسسة هورايزون للتنمية قطاع الرعاية الصحية اهتماماً خاصاً حيث قدمت رعاية صحية أولية وثانوية و متقدمة استهدفت الفئات الأشد ضعفاً لاسيما النازحين والايتام وذوي الاحتياجات الخاصة.

Horizon Foundation for Development has given special attention to the healthcare sector, providing primary, secondary, and advanced healthcare services targeting the most vulnerable groups, especially displaced individuals, orphans, and people with special needs.



معالجة سوء التغذية MALNUTRITION TREATMENT

يتربّس سوء التغذية بالأطفال في اليمن بصورة مستمرة. ويشهد البلد سنويًا ذروة الارتفاع في عدد الإصابات بشكل موسمي نتيجة لموسم الجفاف الناجم عن اختلال الإنتاج الزراعي في المناطق الريفية. كان هذا هو المشهد العام قبل التصعيد في النزاع في عام 2014، لكن الوضع تردّى أكثر نتيجة سنوات الصراع الطويلة، التي فاقمت انعدام الأمن الغذائي، وخصوصاً لدى الأشخاص الأكثر الحاجة.

Malnutrition continues to pose a persistent threat to children in Yemen. The country experiences a seasonal peak in the number of cases annually, primarily due to drought-induced disruptions in agricultural production in rural areas. While this was a prevailing situation before the escalation of the conflict in 2014, the years of protracted conflict have significantly worsened the situation, intensifying food insecurity, especially among the most vulnerable populations.



SHelter AND NON - FOOD ITEMS **الايواء والمواد اللغير غذائية**

عملت مؤسسة هورايزون للتنمية مع شركائها لتنفيذ أنشطته تستهدف النازحين من خلال توزيع الخدمات والمواد غير غذائية والإيوائية للفئات الأشد ضعفاً ضمن مجتمعات النازحين والمجتمعات المضيفة. وقد استفاد 9,520 شخصاً من هذه الخدمات خلال العام 2023 في محافظتي تعز و عدن.

Horizon Foundation for Development collaborated with its partners to implement activities targeting displaced individuals through the distribution of non-food and shelter-related services. These initiatives aimed to support the most vulnerable populations within both displaced and host communities. A total of 9,520 individuals benefitted from these services during the year 2023 in the governorates of Taiz and Aden



PROTECTION **الحماية**

تهدف مؤسسة هورايزون للتنمية للمساهمة في توفير بيئة آمنة وكريمة للأشخاص الضعفاء من خلال أنشطة الدعم النفسي والاجتماعي وسبل العيش والحماية المجتمعية. وبشكل عام، تعد مؤسسة هورايزون للتنمية عضواً نشطاً في جميع مجموعات الحماية الوطنية ودون الوطنية، وتعمل بنشاط على اعتماد الحماية والمساواة بين الجنسين في برامجها وجميع الأنشطة متعددة القطاعات في المجتمع. لدى مؤسسة هورايزون للتنمية موظفين مؤهلين في مجال الحماية، حيث تلقوا تدريباً متخصصاً في مجال الحماية، بما في ذلك إدارة المساحات الصديقة وإدارة الحالات والدعم النفسي والاجتماعي من قبل منظمة رعاية الأطفال. كما تم تدريب موظفيها على مبادئ الحماية ضمن مشروع تعزيز استراتيجيات سبل العيش الممول من الاتحاد الأوروبي وبالشراكة المجلس النرويجي للاجئين.



HFD is aiming to improve a safe and dignity environment for vulnerable people through PSS, livelihood, community-based protection activities. In general, HFD is an active member of all protection national and sub-national clusters, and has been actively working in adopting protection and gender equality in its programs and all multisectoral activities in the community. HFD has a qualified staff in the field of protection, which received specialized training on protection, including the management of friendly spaces, case management and psychosocial support by Save the Children. In mainstreaming of protection and gender. Its employees were also trained in the field of protection principles, within the project to strengthen livelihood strategies, funded by the EU and implemented by the NRC.



الاستجابة الإنسانية
لمؤسسة هورايزون للتنمية
خلال العام 2023م

HUMANITARIAN RESPONSE BY
HORIZON FOUNDATION FOR
DEVELOPMENT IN 2023

المشروع رقم

HORIZON
FOUNDATION

رقم المشروع

2021YEMREL012

نوع المشروع

إغاثة غذائية

إسم المشروع

إغاثة اليمن-مساھمي موقع

العون المباشر الإلكتروني



FOOD SECURITY INTERVENTIONS

تدخلات الأمن الغذائي

من بين 30 مليون شخص (سكان الجمهورية اليمنية) يعاني أكثر من 20 مليون شخص من انعدام الأمن الغذائي. وهذا يمثل زيادة بنسبة 13% عن العام الماضي حيث كان حوالي 13 مليون شخص يعانون من الجوع هناك 9.6 مليون شخص في المرحلة الرابعة لتصنيف مرحلة الأمن الغذائي المتكامل أي على بعد خطوة واحدة من المجاعة. بينما وجد أن ثمة أكثر من 229,000 شخص يقعون ضمن المرحلة الخامسة من التصنيف الدولي (كارثية). قامت مؤسسة هورايزون للتنمية خلال العام 2023 بتنفيذ مساعدات غذائية عاجلة استفاد منها 12,800 مستفيد في عدد من المحافظات مستهدفة الفئات الأشد ضعفاً في المناطق النائية التي لا تصلها عادة المساعدات من الجهات الأخرى.

Among the 30 million people in the Republic of Yemen, more than 20 million individuals suffer from food insecurity. This represents a 13% increase compared to the previous year when approximately 13 million beneficiaries experienced hunger. There are 9.6 million individuals classified in Phase 4 of the Integrated Food Security Phase Classification, meaning they are just one step away from famine. Furthermore, it has been found that over 229,000 people are in Phase 5 of the international classification, which denotes a catastrophic situation. During the year 2023, Horizon Foundation for Development implemented urgent food assistance, benefiting a total of 211,441 beneficiaries in several targeted governorates. The assistance specifically targeted the most vulnerable groups in remote areas that are typically not reached by aid from other sources.



المحافظات
Governorates

Aden عدن
Taiz تعز
Lahj لحج



عدد المستفيدين
Number of beneficiaries

12,800
مستفيد
beneficiaries



الشركاء/ المانحين
Partners/Donors

مسلم شاري - منتدى ايد - المجلس النرويجي للاجئين الاتحاد
الأوروبي - منظمة سكن البريطانية - مسلم ريليف البريطانية - منظمة
جلوبل احسان ريليف البريطانية

Muslim Charity UK - Muntada Aid UK - NRC - EU - SKT UK -
Muslim Relief - Global Ehsan Relief UK



عدد المشاريع
Number of projects

مشروع
projects 21



برامج دعم صمود الفئات الضعيفة في اليمن من خلال التدريب وتوزيع المشاريع الصغيرة

PROGRAMS TO SUPPORT THE RESILIENCE OF VULNERABLE GROUPS IN YEMEN THROUGH TRAINING AND DISTRIBUTION OF SMALL-SCALE PROJECTS

حيث تهدف المشاريع الى إيجاد حلول جذرية لمشاكل المجاعة وسوء التغذية ، حيث تركز هورايزون بشدة على برنامج الأمن الغذائي وسبل العيش في كلا الجانبين حيث تعمل هورايزون على الاستجابة لحالات الطوارئ ثم إلى تمكين أصحاب المشاريع الصغيرة وصغار الصيادين والمزارعين والرعاة من زيادة الإنتاجية (بما في ذلك استعادة الإنتاج) ، وبناء القدرة على الصمود ، وإعادة تأهيل وبناء الأصول ، والوصول إلى الأسواق ، وضمان الأمن الغذائي لأسرهم بطريقة مستدامة من خلال الغذاء وسبل العيش والمساعدة والدعم غير المشروط.

خلال العام 2023 نفذت مؤسسة هورايزون للتنمية عددا من مشاريع استراتيجيات سبل العيش بين السكان المشاركين المتضررين من النزاع والكوارث والتهجير والنازحين في مديريات تبن ومحافظة لحج، ومديرية المعلا و خور مكسر والشيخ عثمان بمحافظة عدن و مديرية صالة بمحافظة تعز حيث ساعد المشروع ما يقدر بنحو 769 أسرة ضعيفة متأثرة بالصراع (5,383 فردًا من النساء والفتيات والرجال والفتيان). ولا سيما المجتمعات المضيفة الأكثر ضعفًا وفقرا واستبعادًا وتهميشًا وضعفًا.

The projects are designed to find radical solutions to the problems of famine and malnutrition, with Horizon Foundation placing a strong emphasis on both food security and livelihood programs. Horizon actively engages in emergency response efforts, empowering small-scale entrepreneurs, fishermen, farmers, and herders to enhance productivity, (including production recovery), build resilience, rehabilitate and construct assets, access markets, and secure sustainable food security for their families. This is achieved through the provision of food, livelihood support, unconditional assistance, and unwavering support.

In 2023, Horizon Foundation for Development implemented several projects focused on livelihood strategies among affected populations of conflict and disasters. These projects aimed to strengthen livelihood strategies among the affected populations in the following camps: (Bir Omar, Bir Nasser, and Al-Mughtarbeen) in the Tuban district of Lahj governorate, as well as the districts of Al- Mualla, Khor Maksar, and Sheikh Othman in Aden governorate, and the district of Salah in Taiz governorate.

The project assisted approximately 769 vulnerable families affected by the conflict, (benefiting around 5,383 beneficiaries including women, girls, men, and boys). This support was particularly aimed at the most vulnerable, poor, excluded, marginalized, and disadvantaged host communities.



المحافظات
Governorates

Aden عدن
Taiz تعز
Lahj لحج



عدد المستفيدين
Number of beneficiaries

5,383
مستفيد
beneficiaries



الشركاء / المانحين
Partners/Donors

مسلم شرتي - المجلس النرويجي للاجئين
الاتحاد الأوروبي - مسلم ريليف
Muslim Charity uk - NRC - EU
Muslim Relief



عدد المشاريع
Number of projects

مشروع
projects **88**



TOYOTA

USAID

FACE MASKS AND PPE FACE SHIELDS
LEANIX HODSON

FACE MASKS AND PPE FACE SHIELDS
LEANIX HODSON

FACE MASKS AND PPE FACE SHIELDS
LEANIX HODSON

FACE MASKS AND PPE FACE SHIELDS
LEANIX HODSON

FACE MASKS AND PPE FACE SHIELDS
LEANIX HODSON

FACE MASKS AND PPE FACE SHIELDS
LEANIX HODSON

FACE MASKS AND PPE FACE SHIELDS
LEANIX HODSON

FACE MASKS AND PPE FACE SHIELDS
LEANIX HODSON

FACE MASKS AND PPE FACE SHIELDS
LEANIX HODSON

FACE MASKS AND PPE FACE SHIELDS
LEANIX HODSON

FACE MASKS AND PPE FACE SHIELDS
LEANIX HODSON

FACE MASKS AND PPE FACE SHIELDS
LEANIX HODSON

FACE MASKS AND PPE FACE SHIELDS
LEANIX HODSON

FACE MASKS AND PPE FACE SHIELDS
LEANIX HODSON

FACE MASKS AND PPE FACE SHIELDS
LEANIX HODSON

FACE MASKS AND PPE FACE SHIELDS
LEANIX HODSON

FACE MASKS AND PPE FACE SHIELDS
LEANIX HODSON

FACE MASKS AND PPE FACE SHIELDS
LEANIX HODSON

FACE MASKS AND PPE FACE SHIELDS
LEANIX HODSON

FACE MASKS AND PPE FACE SHIELDS
LEANIX HODSON

FACE MASKS AND PPE FACE SHIELDS
LEANIX HODSON

FACE MASKS AND PPE FACE SHIELDS
LEANIX HODSON

BCB

FACE MASKS AND PPE FACE SHIELDS
LEANIX HODSON

FACE MASKS AND PPE FACE SHIELDS
LEANIX HODSON

HEALTH INTERVENTIONS

التدخلات الصحية

بسبب تدهور الخدمات الصحية في المرافق الصحية الحكومية وغير الحكومية، أصبح الكثير من اليمنيين أكثر عرضة للإصابة بالأمراض أو الوفاة. وقد أثرت تداعيات الصراع وآثارها المدمرة سلباً على هذه المنشآت، حيث أغلقت أكثر من نصف المنشآت الصحية. وتشير التقارير إلى أن أكثر من 16 مليون شخص لا يحصلون على الرعاية الصحية الأساسية، منهم حوالي 10 ملايين في حاجة ماسة للرعاية الصحية العاجلة.

وكمساهمة من مؤسسة هورايزون للتنمية في الحد من هذه المشكلة، سعت خلال عام 2023 إلى توسيع نطاق الاستجابة لحالات الطوارئ وتوفير الرعاية الصحية لأكثر من 9,200 مستفيد. حيث ساهمت هذه الجهود في تحسين صحة العديد من أولئك الذين تعرضوا لمشكلات صحية وكذلك وإنقاذ حياتهم من المموت نتيجة لانتشار الأمراض المعدية. وقد تم تنفيذ العديد من المخيمات الطبية المجانية خلال عام 2023م وذلك لتوفير الرعاية الصحية للفئات الصغيرة في المجتمع سواء المجتمعات المضيفة أو النازحين إليها بهدف الحد من معدلات الإصابة بالأمراض والوفيات بين تلك الفئات. وشملت هذه الأنشطة:

- العيادات الطبية المتنقلة.
- توفير الحوافز والمعدات الطبية وغير الطبية والأدوية.
- المخيمات الطبية المجانية بما فيها من كشف صحي وفحوصات وصرف ادوية مجاناً.
- توزيع حاضنات الأطفال والخدمج.

Due to the deterioration of healthcare services in both government and non-governmental health facilities, many Yemenis have become more susceptible to disease and death. The consequences of the conflict and its devastating effects have negatively impacted these facilities, with over half of the healthcare facilities being closed. Reports indicate that more than 16 million people lack access to basic healthcare, with around 10 million in dire need of urgent health care.

As a contribution to addressing this problem, Horizon Foundation for Development sought to expand its emergency response and provide healthcare to over 9,200 beneficiaries during the year 2023. These efforts have helped improve the health of many individuals who faced health issues and saved lives from the spread of infectious diseases. Many free medical camps were implemented in 2023, aiming to provide healthcare to vulnerable populations, including both host communities and internally displaced persons, in order to reduce disease incidence and mortality rates among these groups. These activities included:

- Mobile medical clinics.
- Provision of incentives, medical and non-medical equipment, and medication.
- Free medical camps that included health screenings, examinations, and the distribution of free medication.
- Distribution of incubators for premature babies and infants



المحافظات
Governorates

Aden | عدن
Taiz | تعز



عدد المستفيدين
Number of beneficiaries

9,200
مستفيد
beneficiaries



الشركاء / المانحين
Partners/Donors

مسلم شارتي البريطانية - مسلم ريليف
البريطانية - مؤسسة يمانى للتنمية
Muslim Charity, Muslim Relief UK, Yamany
Foundation for Development



عدد المشاريع
Number of projects

مشروع
projects **21**



TREATING MALNUTRITION

معالجة سوء التغذية

تزداد معدلات سوء التغذية المرتفعة تعقيدا بسبب نقص الغذاء وممارسات التغذية السيئة المتبعة في المنازل والأداء دون المستوى لأنظمة الصحة والمياه والصرف الصحي، وتفشي الأمراض وتدهور الاقتصاد. وتشير التقديرات أن حوالي 80 في المائة من اليمنيين عليهم مديونيات ويكافحون لدفع ثمن الغذاء والماء والمواصلات والخدمات الصحية الضرورية. وفي ظل تفاقم الأزمة الاقتصادية يواجه ما يتراوح بين 1,8 و 2,8 مليون طفل خطر الوقوع في براثن انعدام الأمن الغذائي الحاد مع إمكانية تعرض عدد أكبر بكثير من ذلك لسوء التغذية الحاد الوخيم المهدد للحياة. يواجه الوضع التغذوي للأطفال في اليمن بصورة متزايدة مخاطر التعرض لتبعات وخيمة في مختلف المراحل العمرية حيث أصبحت معدلات سوء التغذية الحاد في الوقت الراهن عند مستويات بالغة الخطورة في كافة أرجاء البلاد.

يتناول 15 في المائة فقط من الأطفال الحد الأدنى المقبول من الغذاء والذي يحتاجونه لأجل بقائهم على قيد الحياة ونموهم وتنميتهم تواصل مؤسسة هورايزون بدعم من شركائها تنفيذ مشاريع معالجة سوء التغذية عند الأطفال، حيث استفاد في العام 2023م أكثر من 700 طفل يعاني من سوء التغذية.

The rates of severe malnutrition are increasingly complex due to food shortages, poor nutrition practices at home, inadequate health, water, and sanitation systems, the spread of diseases, and economic deterioration. It is estimated that around 80% of Yemenis are in debt and struggling to afford food, water, transportation, and essential healthcare services. As the economic crisis worsens, between 1.8 and 2.8 million children are at risk of falling into acute food insecurity, with a much larger number being susceptible to life-threatening acute malnutrition.

The nutritional situation of children in Yemen is increasingly facing the risk of severe consequences across different age groups. Currently, the rates of acute malnutrition have reached alarming levels throughout the country.

Only 15% of children are receiving the minimum acceptable level of nutrition necessary for their survival, growth, and development.

Horizon Foundation, with the assistance of its partners, continues to support the process of treating malnutrition in children, benefiting over 700 children suffering from malnutrition in the year 2023.



المحافظات
Governorates

Aden | عدن



عدد المستفيدين
Number of beneficiaries

700
مستفيد
beneficiaries



الشركاء / المانحين
Partners/Donors

مسلم شارتي البريطانية
Muslim Charity



عدد المشاريع
Number of projects

مشروع
projects **2**



WATER AND SANITATION INTERVENTIONS **تدخلات المياه والإصحاح**

يواجه اليمنيون منذ اندلاع الصراع الأمراض المعدية والفاشيات بسبب نقص التغذية وشحة المياه وانهار شبكات توزيع المياه ومنظمات الصرف الصحي، مما أدى الى عدم كفاية المياه للمرافق الصحية وعدم وجود بروتوكولات خاصة بالنظافة، ونتيجة لذلك، يعاني أكثر من ثلثي سكان اليمن (17,6 مليون شخص) للخدمات الأساسية من المياه والصرف الصحي والنظافة الصحية، منهم 14,3 مليون في حاجة ماسة بينما أكثر من نصف سكان 167 مديرية في حاجة ماسة الى دعم الصرف الصحي وأكثر من 55% من سكان 197 مديرية لا يحصلون على مصادر مياه كافية. تمثلت أنشطة مؤسسة هورايزون للتنمية في قطاع المياه والصرف الصحي في توفير مياه الشرب المأمونة، وتعزيز ممارسات النظافة الصحية لمنع انتشار الامراض، وتوزيع حقائب النظافة. كما قامت مؤسسة هورايزون للتنمية بتوصيل المياه الصالحة للشرب وتزويدها بالكلور لضمان سلامتها وابطالها للمستفيدين لا سيما الأطفال والنساء كما قامت بأنشطة رفع الوعي لدى المجتمعات المستهدفة من خلال برامج نفذتها المؤسسة في مجال المياه والإصحاح استفاد عدد 22,680 فرداً من هذه الخدمات.

Since the outbreak of the conflict, Yemenis have been facing infectious diseases and epidemics due to nutritional deficiencies, water scarcity, the collapse of water distribution networks, and the breakdown of sanitation systems. This has resulted in insufficient water supply to health-care facilities and a lack of proper hygiene protocols. As a result, more than two-thirds of Yemen's population (17.6 million people) lack access to basic water, sanitation, and hygiene services, with 14.3 million people in urgent need. Additionally, more than half of the population of 167 districts are in urgent need of sanitation support, and more than 55% of the population in 197 districts do not have access to adequate water sources. Horizon Foundation for Development's activities in the water and sanitation sector include providing safe drinking water, promoting good hygiene practices to prevent the spread of diseases, and distributing hygiene kits. The foundation has also facilitated the delivery of potable water and provided it with chlorine to ensure its safety and reach beneficiaries, especially children and women. Additionally, awareness-raising activities have been conducted by the foundation in targeted communities through water and sanitation programs. A total of 22,680 individuals have benefited from these services.



المحافظات
Governorates

Aden عدن
Taiz تعز



عدد المستفيدين
Number of beneficiaries

22,680
مستفيد
beneficiaries



الشركاء/ المانحين
Partners/Donors

مسلم شاري تي - مؤسسة يماني للتنمية والاعمال
الإنسانية - مسلم ريليف البريطانية
Muslim Charity, Muslim Relief UK, Yamany Foundation
for Development



عدد المشاريع
Number of projects

5
مشروع
projects



تدخلات المأوى والمواد غير غذائية SHELTER AND NON-FOOD ITEMS INTERVENTIONS

تعاني اليمن منذ أكثر من خمس سنوات من واحدة من أكبر الأزمات في التاريخ حيث يتعرض المواطنون الى صنوف مختلفة من العنف وانعدام الأمان. وقد أدى النزوح إلى خلق معاناة لعشرات الآلاف من النازحين الذين يعيشون في مخيمات النزوح او مراكز الإيواء. ولم تقتصر المعاناة على النازحين وحدهم، بل تجاوزتهم الى المجتمعات المضيفة التي تعاني أصلاً من أوضاع صعبة مما زاد من أعبائها. علاوة على ذلك، أدى النزوح الى استنزاف الموارد الاجتماعية للنازحين وللمجتمعات المضيفة وإلى توسيع الظواهر السلبية مثل: - عمالة الأطفال وتجارة الأطفال واستغلالهم والزواج المبكر، بالإضافة إلى سوء معاملة الأيتام وذوي الاحتياجات الخاصة والعنف المبني على النوع الاجتماعي. وتشير الإحصاءات الدولية الى ان ثمة 12 مليون شخص في اليمن بحاجة الى تدخلات عاجلة لحمايتهم وتوفير الأمن والكرامة والحقوق الأساسية لهم. وفي هذا السياق، عملت مؤسسة هورايزون للتنمية مع شركائها لتنفيذ أنشطته تستهدف النازحين من خلال توزيع الخدمات والمواد غير غذائية والإبوابية للفئات الأشد ضعفاً ضمن مجتمعات النازحين والمجتمعات المضيفة. وقد استفاد 9,520 مستفيداً من هذه الخدمات خلال العام 2023 في محافظتي تعز و عدن .

Yemen has been experiencing one of the largest crises in history for over five years, with its citizens facing various forms of violence and insecurity. Displacement has led to the suffering of tens of thousands of internally displaced persons living in displacement camps or shelters. The suffering extends not only to the displaced individuals but also to the host communities, which already face challenging conditions, further burdening them. Moreover, displacement has depleted the social resources of both the displaced and host communities and has exacerbated negative phenomena such as: child labor, child trafficking and exploitation, early marriage, as well as mistreatment of orphans, persons with disabilities, and gender-based violence. International statistics indicate that 12 million people in Yemen are in urgent need of interventions to protect them and ensure their security, dignity, and basic rights. In this context, Horizon Foundation for Development has worked with its partners to implement activities targeting internally displaced persons through the distribution of non-food items and shelter assistance to the most vulnerable groups within the displaced and host communities. A total of 9,520 beneficiaries have benefited from these services in the governorates of Taiz and Aden during the year 2023.



المحافظات
Governorates

Aden عدن
Taiz تعز



عدد المستفيدين
Number of beneficiaries

9,520
مستفيد
beneficiaries



الشركاء/ المانحين
Partners/Donors

مسلم شرتي، منتدى ايد
Muslim Charity UK
Muntada Aid UK



عدد المشاريع
Number of projects

مشروع
projects **4**



تنفيذ

إشراف

HORIZON
FOUNDATION

مشروع

توزيع الألبان

للأطفال ذوي الهمم

مدينة جدة

PROTECTION الحماية

في مؤسسة هورايزون للتنمية نولي برامج تمكين المرأة اهتماما نوعيا ، كونها تعتبر مفتاحًا حقيقيًا لبناء مجتمع يتسم بالتنوع والقوة ، كما تعزز بناء القدرة على الصمود وتسهم في التغلب على تحديات الحياة . خلال العام 2023 قامت مؤسسة هورايزون للتنمية بتأهيل وتدريب مئات النساء ، في عدد من المحافظات ودعمهن بمشاريع تمكين اقتصادية مما اسهم في احداث تأثير إيجابي في المجتمع من خلال مهارتهن الريادية.

At HFD , we pay special attention to women's empowerment programs, as they are considered a real key to building a diverse and strong society. They also enhance building resilience and contribute to overcoming life's challenges. During the year 2023, the Horizon Development Foundation qualified and trained hundreds of women, in a number of governorates, and supported them with economic empowerment projects, which contributed to making a positive impact in society through their entrepreneurial skills.



المحافظات
Governorates

Aden عدن
Taiz تعز
Lahj لحج



عدد المستفيدين
Number of beneficiaries

12,580
مستفيد
beneficiaries



الشركاء/ المانحين
Partners/Donors

مسلم شارتي ، منتدى ايد ، المجلس النرويجي
لللاجئين ، الاتحاد الأوروبي ، منظمة سكن
البريطانية ، مسلم ريليف البريطانية ، منظمة

Muslim Charity - Aid & International Development Forum (AIDF) - Sakan Association - UK



عدد المشاريع
Number of projects

مشروع
projects **22**



التعليم EDUCATION

خلال العام 2023 نفذت مؤسسة هورايزون للتنمية العديد من الانشطة في مجال التعليم بشقيه (التعليم الرسمي وغير الرسمي) حيث اسهمت مؤسسة هورايزون للتنمية في اعادة اكثر من 400 طفل متسرب الى المدرسة . كما تم تدريب اكثر من ٨٤ شاب وشابة ورفدهم بمشاريع لكسب العيش .

During the year 2023, Horizon Development Foundation implemented many activities in the field of education, both (formal and informal education), as the Horizon Development Foundation contributed to returning more than 400 drop-out children to school. More than 84 young men and women were trained and provided with livelihood projects.



المحافظات
Governorates

Aden عدن
Taiz تعز
Lahj لحج



عدد المستفيدين
Number of beneficiaries

484

مستفيد
beneficiaries



الشركاء/ المانحين
Partners/Donors

مسلم شارتي , منتدى ايد , المجلس النرويجي
للاجئين , الاتحاد الأوروبي

Muslim Charity UK - Muntada Aid UK
NRC - EU



عدد المشاريع
Number of projects

مشروع
projects **7**



YEMEN

YEMEN

EMERGENCY

BREAD BAKERY

SERVING FRESH
BREAD EVERY DAY

600 CARRIL, ADDA

WITH THANKS TO:





المانحون والشركاء
DONORS AND PARTNERS










HORIZON
FOUNDATION

Linking people in need.

Republic of Yemen - Aden
Khormakser, Alshabat

T. +967-2 27618
M. +967 739933

   horizonfoundorg

www.horizonfound.org